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Referat menighedsrådsmøde i Havdrup sognehus 
Torsdag d. 12. juni 2025 kl. 17.30 

Til stede 
 

Menighedsråd: 
Ricci Carlsson, Kristine Stricker Hestbech, Steen Klit 
Andersen indtil kl. 19, Inger Pløger, Peter Larsen, Tine 
Fischer Laursen, Jørn Korsgaard Thomsen indtil kl. 19, 
Bente Lybecker, Ann-Cecilie Niese-Petersen indtil kl. 20 
Personalerepræsentanter: Marianne Asmussen, Ida 
Fischer 
Sekretær: Majbritt Gilvang 

Afbud fra Eva Kristjansson 
Fællessang Jørn – bliver næste gang, du skal vælge 
1. Til godkendelse: 
Dagsorden 12062025 

Godkendt. 

2. Til godkendelse: 
Referat 15052025 

Godkendt med tilføjelse til punkt 1 om at suppleant Ann-
Cecilie Niese-Petersen er indtrådt som medlem af 
menighedsrådet. 

3. Status: Sankthans aften Jørn sender tidsplan med detaljer ud. Her et udpluk; 
Der er styr på opstilling af borde og stole, musik, båltale, 
serveringspersonale. Baren er bemandet. 
Super Brugsen leverer mad. Billetsalg ved Steen m.fl. 
Der investeres i solidt telt, også til fremtidig brug. 
Aktivitetsudvalget tager beslutning om indkøb. 
Parkering koordineres af Ida. 
De nye plakater hænger allerede flot rundt i byen. 
Der laves 150 sangblade. 
Alkoholbevilling er på plads. 
Teltet sættes op 22. juni kl. 15. 
Affaldssortering; dåser og flasker samles hver for sig, 
øvrigt restaffald samles i sække, der sættes på for enden af 
bordet 
 

4. Til godkendelse: 
Vedtægter for 

a. Kasserer 

Godkendt, med det forbehold, at Ricci vil læse den 
igennem. Udleveret, da den ikke var sendt ud på forhånd. 

5. Til godkendelse 
Forretningsorden 

Godkendt. 
Tages op igen på et senere tidspunkt. 

6. Til godkendelse: 
Regnskabsinstruks 

Godkendt og underskrevet. 

7. Til godkendelse: Tilbud 
på markiser til sognehuset 

Punktet udskydes til næste møde. Jørn sørger for tilbud, 
der sendes til Majbritt, så det kan komme ud med 
dagsorden. 

8. Meddelelser fra 
kasserer 

Ligningen kommer igen planmæssigt. 
Likviditeten er god. Fra Provstiet har vi i år modtaget 800 t 
fra anlægspuljen. 
Udestående vedr. præstekjole og tre månedslønninger til 
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vikarpræst. Her søges reservemidler, hvilket Steen er 
ansvarlig for. Det har ligget nogle måneder, og nu skal vi 
have ansøgt. 
Anlæg; kalkning af kirken, hvor det afsluttende regnskab 
nu kan indsendes – den sidste regning har Eva været i 
dialog med tegnestuen om, og den er sendt til os. 
Vi har midler i den oprindelige ansøgning til at forestå 
maling af vinduer i kirken (og præstegård, hvis vi får 
tilladelse af provsten) og maling af slidflader på inventar. 
Vinduerne kan igangsættes uden ansøgning til NAT, og 
Kristine har været i dialog med NAT vedr. maling af 
slidflader, der har godkendt igangsætning. Samlet tilbud er 
modtaget på ca. 92.000. Arbejderne er igangsat – xxxxx 
skriver til provstiet vedr. maling af præstegårdens vinduer 
indvendigt 
Der er beklageligvis ikke afregnet for indsamlinger 
varetaget i kirkeligt regi de seneste år, hvorfor Steen 
sørger for at få det gjort med tilbagevirkende kraft. Ricci 
kommunikerer med Britta. 
 

9. Nyt fra budgetudvalg Ricci har udarbejdet oversigt over budgetprocessen, der 
blev udleveret, og særligt deadline for indmelding til 
budgetudvalg fra udvalg og medarbejdere bedes iagttages, 
så vi får en god proces, samtidig med at vi overholder 
deadlines. 

Spisning  
10. Oplæg til samtale: De 
nye dåbsritualer 

V. Bente 
Der er tre nye dåbsritualer, der kan afprøves året ud. Det 
er frivilligt. 
Menighedsrådet giver præsterne frie hænder til at prøve 
dåbsritualerne af. Derefter gives tilbagemelding til 
menighedsrådet. 

11. Til godkendelse: 
Vedtægter 

a. Kirkeværge 
b. Kontaktperson 

 
a. Godkendes med tilføjelse af honorar på 18.000,-. 
b. Revideres og behandles på næste møde med 
specifikation af kontaktperson og daglig leders 
ansvarsområder. 

12. Til godkendelse: 
Vedtægter for 

a. Kirke- og 
kirkegårdsudvalg 
b. Og vedtægt for 
kirkegård 

 
a. Godkendt. 
b. Tilføjelse til § 33 om reservering af gravsted som 
femårsbinding med opsigelsesfrist omkring nytår. 
Gravstedsejere skal adviseres på forhånd. 
Godkendes på næste møde. 

13. Til orientering: PU-
syn 3. juni 

Synet gik godt, der var god stemning, og der blev sat pris 
på vores løbende forbedringer, således der ikke opstår 
store og bekostelige skader, før vi udbedrer. 
PU’s bygningssagskyndige fremsender synsrapport for alle 
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bygninger. 
14. Meddelelser: 

a. Formanden 
b. Sognepræsterne 
c. Personalerepræsent
anterne 
d. Kirkeværgen 
e. Kontaktperson 

 
a Ældresagen låner sognehuset til fællesspisning 7/11. 
Ricci aftaler vilkår med Petrine. 
b. Sorguge uge 44: Allehelgensgudstjeneste 2/11 kl. 15 med 

efterfølgende gravplantning.  

Følsomt broderi om sorg 1/11 kl. 10. 
Juleworkshop flyttes til 15/11. 

Ida Hestbech og KSH holder overnatning i kirken 8.-9. august 

med betaling på 100 kr. 

Pinsedag med morgenkaffe i kirken var en stor succes. 

Kirkekaffe: 

15/6: Inger 

22/6: Ricci 

29/6: Peter 

6/7: Tine 

13/7: Gudstjeneste i Tune 

20/7: Kristine 

27/7: Gudstjeneste i Jersie 

3/8: Ricci 

10/7: Ricci, Kristine 

17/8: Peter 

Kirke på vej holder sommerpilgrimsvandringer og vi er 

inviteret med 4. juli 9.30-14 med start og slut fra Havdrup 

Kirke. Der er både en kort og en lang rute. 

c. --- 
d. --- 
e. Der er blevet lavet og underskrevet kontrakt til 
gravermedhjælper. 
I sognehusmedarbejders barselsvikariat ansættes to 
medarbejdere i delt stilling. Pt. er medarbejder 
deltidssygemeldt. Brian varetager deltidsarbejde på 
nuværende aflønning, men ansættes allerede pr. 1. juli på 
18,5 timer. Tine udarbejder to ansættelsesbeviser sammen 
med Jens. 

15. Nyt fra:  
a. Kirke- og 
kirkegårdsudvalg 
b. Sognehusudvalg 
c. Jord- og 
præstegårdsudvalg 
d. Aktivitetsudvalg 
e. Foredragsrækken 

a.  --- 
b. --- 
c. Vi tager alle 6 ha hjem til efteråret. Forpagter har 
accepteret. Landskabskonsulent hjælper med ansøgning til 
Klimaskovfonden. Der kan også søges midler hos Hofor, da 
de får drikkevand fra Havdrup. 
Der er godkendelse fra Stiftet til skovrejsning. Der ventes 
også godkendelse fra Kommunen, der allerede har 
planlagt skovrejsning på 80 ha i Havdrup. 
Vi ønsker to lysåbne pletter i skoven. Der plantes eg, bøg, 
nåleskov. Vi ønsker også at lave skovkirkegård for at 
imødekomme efterspørgslen. Der plantes små træer og 
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hertil fx 30 store egetræer. De er lysåbne og forhindrer 
ikke de små træers vækst, men giver området karakter. 
Her gøres plads for nedsætning af urner. 
Det overvejes om der skal gøres plads til mindesteder for 
pårørende til dem, der har ønsket askespredning. 
Der er blevet søgt om landszonetilladelse til opsætning af 
hytten hos kommunen, som dog ønsker en helhedsplan for 
området. 
Der medtages anlægning af en sø i helhedsplanen, der 
søges hos kommunen. Giver de lov kan også søen etableres 
indenfor rammen af de midler, vi måtte modtage fra fonde. 
Landskabsarkitekt ønsker etablerede stier i skovområdet 
for at gøre den tilgængelig for alle (selvom der pt. kun er 
adgang til skoven gennem kirkegården og præsteengen). 
Dette vil gå ud over den frie natur med trædestier, vi 
ønsker at etablere. Der er stemning for en enkelt etableret 
hovedsti ned til kirkegården, og derudover kun græsstier. 
Det undersøges om der findes regler om etablerede stier 
til skovkirkegårde. 
Permanent ekstensivering modtages til dec. 353.000,- 
Tilskud fra Klimaskovfonden vil beløbe sig til 592.000,-, 
hvis vi får tilskuddet. 
d. --- 
f. Foredrag 30/10 Med Anette due Madsen 

16. Evt.  
Punkter til kommende 
møder 

August 
Til godkendelse: 
Vedtægt for budgetudvalg  
Vedtægt for Jord- og præstegårdsudvalg 
Vedtægt for kontaktperson 
Vedtægt for kirkegård 
Tilbud på markiser til sognehuset 
 
Gældssanering vedr. gravsteder 

Datoer for 
menighedsrådets møder i 
2025: 
Datoer for budgetudvalgets 
møder i 2025: 

21/8, 11/9, 9/10, 13/11, 11/12 
 
14/8 kl. 17:15 – 18:30 
28/8 kl. 17.15 – 20:00 

 

 

 

 


